
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/17041.

Benyújtás dátuma: 2021-09-14 10:40

Parlex azonosító: 55BHYGNF0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Rig Lajos (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Szándékában áll-e a Kormánynak megoldani a 
gyógyászati segédeszköz termékek finanszírozásával kapcsolatos problémát? " 

Tisztelt Miniszter úr!

Alább továbbítom a gyógyászati segédeszköz termékek finanszírozásával kapcsolatos megkeresést:

„Szeretném első körben tájékoztatni, majd a segítségét kérni, mint országgyűlési képviselő, az 
ágazat vényre felírható termékeinek NEAK finanszírozása témában. A GYSE szaküzletekben van 
lehetőség a különböző rehabilitációs, otthonápolási, kötszerezési termékek vényre történő 
beváltására, a NEAK által meghatározott áron. Sajnos évek óta nem emelt/módosított a NEAK 
ezeken az árakon, így mára eljutottunk oda, hogy egyre több termék esetében a termékek beszerzési
ára meghaladja a NEAK finanszírozási árát.

Jelen pillanatban a nagykereskedelmi cégek folyamatosan magyarázkodnak (nyilván joggal) a 
hirtelen megnőtt beszerzési árak tekintetében.

Indokukban szerepel az alapanyagárak, a szállítási költségek emelkedése, amiket nem is akarok 
megkérdőjelezni, hiszen szinte az összes kereskedelmi szektort érinti.

A NEAK elmondása szerint nem kíván foglalkozni a GYSE termékek piaci árának követésével, ez 
most nem "téma" náluk. 

Jómagam több, az országban GYSE szaküzletet működtető kollégával beszéltem, közösen azon az 
állásponton vagyunk, hogy így, ebben a formában az alulfinanszírozott termékekre kiállított 
vényeket nem váltjuk be, mert azok veszteséget termelnek az üzleteknek.

Ennek  a "láncnak" a végén a beteg emberek vannak, akiknek magyarázkodunk itt a szaküzletben, 
hogy nem áll módunkban beváltani a receptet a fenti okok miatt, illetve nem mondhatjuk azt, hogy 



 
fizessen még 5.000.- Ft-ot és ebben az esetben kiadom a szoba wc-t, mert nekem -5.000.- ft-om 
(igen, mínusz) "marad" ezen a terméken.

Mellékelek 2 darab terméket, természetesen a teljesség igénye nélkül, mert akad még ezeken kívül 
is alulfinanszírozott termék, illetve olyanok is, melyek még ugyan nem negatív árréssel 
rendelkeznek, de közel vannak ahhoz. Ilyen például a könyökmankó, ahol 150.- Ft az árrés, a fix 
járókeret, ahol 300.- Ft a különbség a beszerzési és a finanszírozott ár között és sorolhatnám.

A mellékletben a GM 4021 fix szoba wc és a GM 4021/G gurulós szoba wc szerepel.

Az egyik dokumentum a sejk-ben (online segédeszköz jegyzék: www.sejk.neak.gov.hu) szereplő ár, 
amely a NEAK által kifizetett összeget mutatja, a másik dokumentum a nagykereskedelmi cég árát.

Amennyiben lehetőség van a GYSE szektornak segítő kezet nyújtani, a finanszírozási árakat 
rendezni vagy legalább befogadóképes legyen a NEAK, kérem segítsen nekünk ebben, hiszen nem 
csak jómagam küzdök ezzel, hanem az ország összes GYSE szaküzlete.”

Tisztelt Miniszter úr! 

Szándékában áll-e a Kormánynak megoldani az ágazat problémáit? Ha igen, milyen 
koncepció alapján?

Köszönettel: Rig Lajos
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